
Rada starostov mesta Košice 

 

 

Zápisnica 

zo 42. rokovania Rady starostov v Košiciach, zo dňa 18.11.2009 

 

 

Prítomní: podľa prezenčných listín 

 

 Rokovanie Rady starostov otvoril a viedol jej predseda Daniel. Rusnák. Na 

rokovanie bol prizvaný aj Ing. Dlhý, zástupca riaditeľa Magistrátu mesta Košice pre 

ekonomiku, nakoľko prvým bodom programu je príprava návrhu programového 

rozpočtu mesta Košice na rok 2010 a informácia o príprave tohto rozpočtu. Je to bod, 

ktorý sa bezprostredne týka všetkých mestských častí. Pokladal ho za najdôležitejší 

bod rokovania. 

Ďalšie body rokovania sú v súlade s bodmi, ktoré boli prerokované na ostatnom 

rokovaní mestskej rady, ktorá sa konala minulý týždeň vo štvrtok.  

Nakoľko  nikto z prítomných nevzniesol žiadne doplňujúce návrhy na 

doplnenie programu dal hlasovať o návrhu, ktorý bol uvedený v pozvánke. 

 

Hlasovanie č. 1: za 12, proti -, zdržal sa -. 

 

––-     ––-     ––- 

 

Overovatelia zápisnice: 

Mgr. Jozef Andrejčák 

Ing. Miloš Beca 

 

––-     ––-     ––- 

 

1. Príprava návrhu programového rozpočtu mesta Košice na rok 2010 

 

p. Dlhý, zástupca riaditeľa MMK – Tento materiál, ktorý prítomní majú k dispozícii  

treba vnímať ako informáciu o príprave návrhu rozpočtu mesta Košice  pre 

budúci rok. Vzhľadom na jeho závažnosť boli na mestskú radu prizvaní aj 

zástupcovia poslaneckých klubov a predseda finančnej komisie.  

V čom spočíva závažnosť tohto materiálu: Tento materiál hovorí o tom, že 

v budúcom roku obce a mestá na Slovensku a tým pádom aj Košice, musia 

očakávať prepad svojich príjmov, najmä príjmov z podielu dane z príjmov 

fyzických osôb. V materiáli sa komentuje v akom rozsahu to bude. Pre Košice 

to znamená, že práve tento výpadok spôsobuje problém pri zostavovaní 

rozpočtu. Už samotný návrh hovorí, že ak sa dajú do rovnice príjmy a výdavky, 

tak mesto je v schodku 5 mil. eur.  Mesto je v schodku aj napriek tomu, že 

v tomto návrhu rozpočtu absentujú výdavky na niektoré nové kompetencie 

v oblasti sociálnych služieb. Absentujú dotácie na kultúru, na šport, absentujú 

transfery na športové kluby, najmä Mestský futbalový klub, Košickú arénu. 
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Absentujú aj transfery na mestské časti. V uvedených výdavkoch nie je možné 

ísť vyššie a to ani pri výdavkoch  v oblasti školstva a na verejnú hromadnú 

dopravu. Tie sú navrhované na úrovni tohto roka. Vyššie ani  nie je možné ísť. 

Kapitálový rozpočet neobsahuje takmer žiadne výdavky, okrem dvoch akcii na 

úrovni mestskej polície a na úrovni mestského cintorína, kde sa aktivity 

rozbehli už v tomto roku a potom na úrovni spolufinancovania na 

štrukturálnych fondoch. Finančná situácia pre budúci rok nevyzerá dobre 

a naozaj uvítajú každý návrh, každé odporúčanie, ktoré by dokázalo pomôcť 

zostaviť vyrovnaný rozpočet.  

Tento návrh rozpočtu neobsahuje už dohodnuté dofinancovanie miest a obcí zo 

strany štátu. Toto bolo dohodnuté na úrovni 70 + 40 mil. eur. Má to byť 

transferované na mestá a obce takým spôsobom, že vláda to bude transferovať 

ako štátnu dotáciu, čiže to nebude vnímané ako podiel z dane z príjmov, ale 

bude to štátna dotácia. Účel bude zrejme daný všeobecne, na dofinancovanie 

samosprávnych funkcií, len tu bude povinnosť tieto peniaze vyúčtovať.  70 mil. 

eur má byť poslaných začiatkom decembra a je odporúčanie zachovať si to pre 

budúci rok, aby sa tieto prostriedky v roku 2009 použili len na úhradu 

niektorých kritických momentov a 40 mil. eur niekedy v budúcom roku v apríli, 

pretože sa predpokladá záporné vyúčtovanie pri podaní daňových priznaní 

v marci. Tam bude prepad obcí obrovský. A táto dotácia je na zabezpečenie 

platobnej schopností, alebo aby sa zachovala aspoň minimálna platobná 

schopnosť miest a obcí. Pre Košice to bude na týchto dotáciách znamenať 

podiel asi 5 %., čo predstavuje tých 5 mil. eur, ktoré v rozpočte chýbajú, Ak by 

sa táto čiastka doplnila, tak rozpočet by sa mohol predložiť ako vyrovnaný, no 

znovu upozornil na to, čo všetko v ňom chýba a pre niektoré mestské časti je to 

tak isto, ak by to vo financovaní malo ostať takto, neriešiteľný problém 

z hľadiska zabezpečenia chodu samosprávy ich mestskej časti. 

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov – Otvoril diskusiu. 

 

p. Mutafov , starosta MČ Západ – Bol na rokovaní mestskej rady. Plne chápe, že  

kolegovia, ktorí na magistráte zostavovali rozpočet, to nemajú ľahké, pretože 

absencia peňazí je jednoznačná.  Je možné ušetriť a v danej situácii je každé 

euro má v danej chvíli svoju hodnotu. Preto poprosil kolegov, aby prehodnotili 

otázku EHMK. Celý rad vecí, ktoré tam sú, sú pozitívne, to sa nedá 

spochybňovať, preto ani nechce povedať, aby sa to zrušilo, ale treba to 

prehodnotiť, či všetky alternatívy sú dobré. Mať alternatívnu kultúru je dobré 

v čase, keď sú na to peniaze. No v čase, keď nie sú peniaze na opravu 

chodníkov a nedajú sa vyfinancovať niektoré verejné ciele, tak to treba 

prehodnotiť. Nechcel by toto od stola dirigovať. 

Na mestskej rade upozornil aj na to, že ak chýbajú peniaze, tak mal istú 

výhradu, že sa dáva 180 tis. eur na prepúšťanie zamestnancov, na odchodné, 

odstupné. Tak teraz by sa mal urobiť stopstav. Ak tí pracovníci nebudú dobre 

vykonávať svoju prácu, tak im treba dať riadnu výpoveď podľa zákonníka 

práce.  
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Treba otvorene povedať, že keď sa škrtia peniaze, tak by poprosil, aby sa 

prehodnotili všetky repre výdavky v hodnote asi 5 mil. korún, čo je asi 150 tis. 

eur. Aj toto treba nejakým spôsobom korigovať. Ak treba šetriť, tak treba 

zvážiť aj také výdaje. Nebude hovoriť ani to, koľko zamestnancov má byť na 

magistráte, ale ak sa niekedy prijalo uznesenie, že má odísť 10 %, tak netreba 

potom prijímať ďalších zamestnancov, pretože sa tým nuluje pôvodné 

uznesenie. 

To sú námety, ktoré by bolo vhodné prehodnotiť a keď príde nejaká ostrá verzia 

návrhu, treba zvážiť, či by tieto veci bolo možné nejakým spôsobom zapracovať 

do tvorby tohto rozpočtu. 

Toto nie je imperatív, ale námet na diskusiu. 

 

p. Kupec, starosta MČ Kavečany – Bolo povedané, že rozpočet je aj tak v mínuse,  

niečo je zapracované, niečo nie je,  ale hovorí sa o tom, že vláda sľúbila, že 

dofinancuje roky 2009, 2010 a nie je to tu zapracované. Dotácia od vlády 

vyrovná schodok? Bol by rád, keď tie peniaze prídu, aby sa v nejakom pomere 

dostali aj na mestské časti. Navrhol k tomu prijať uznesenie. 

Ďalšou témou sú súdne spory a reálna hrozba neúspešných súdnych sporov. 

Sumár je nejakých 3,5 mil. eur, je to dosť a figuruje tu dokonca Devín banka. 

Mesto sa súdi s banku?  Mesto súdne spory prehráva. Treba zvážiť, či sa mesto 

nepúšťa do dopredu prehratých sporov. V rozpočte sú len istiny, alebo 

podlžnosti? A nevie, či sú v tom zahrnuté aj ďalšie platby. Kompetentní by mali 

zvážiť, či ísť do týchto súdnych sporov a ak končia negatívne, tak by dôsledky 

mal niesť ten, kto ich zapríčinil. Aj oni v mestskej časti majú dlžníkov a veľmi 

aj s poslancami zvažujú, ako postupovať, no nejdú do súdnych sporov, lebo 

vedia, žeby zrejme  prehrali. Treba preto zvážiť, aký finančný efekt to bude 

mať, či kladný, alebo záporný.  

V rekapitulácii na poslednej strane mu nesedia cifry. Ide o program 9 Interné 

služby. Upravený rozpočet je 2.905 tis. eur a pri programe, kde je konkrétna 

tabuľka je pri tomto programe iná suma. 

 

p. Hlinka, starosta MČ Juh – Pri rekapitulácii príjmových a výdavkových položiek sa  

konštatuje schodok bežného rozpočtu, ktorý je definovaný vo výške 1.288 507,- 

eur. Z čoho sa bude riešiť tento plánovaný schodok?. Predpokladá, že 

z rezervného fondu. Toto žiada vysvetliť a malo by to byť uvedené aj 

v dôvodovej správe. 

Keď sa hovorí o kompetenciách v sociálnej sfére, nový zákon priniesol pre 

samosprávy nové úlohy, takže zo zákona je tu povinnosť a je to argument aj pre 

mesto, aby v rámci dohadovacieho konania a apelu na štát tlačili na to, že 

obciam a mestám boli zákonom posunuté nejaké kompetencie a tie záležitosti si 

nepochybne vyžadujú istý obnos. Mal by to byť jeden z vážnych 

argumentačných dôvodov, aby sa s týmto, v rámci plánovania výdavkov zo 

štátneho rozpočtu, robilo čosi viac ako doteraz. 

Pred rokom v takom čase bol schvaľovaný nový zákon a vtedy bolo povedané, 

že obce si to budú môcť vykryť z narastajúceho prídelu podielových daní, lebo 

tieto dane z príjmu fyzických osôb išli našťastie hore, no po roku je celkom iná 
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sociálno-ekonomická situácia, ale tieto úlohy mestám a obciam ostali. Robí sa 

aj monitoring formou dotazníka, ktorý dal ZMOS, má sa odovzdať ministerstvu 

práce, koľko nákladov pre tieto nové kompetencie, napr. Košiciam, ako 

povinnej obci pre sociálne veci vyplývajú. Bol by rád, keby sa mohol k tomu 

dostať, aký je stav za mesto. On za svoju mestskú časť tento dotazník vyplnil 

a zaslal ho mestu i ZMOSu. Predpokladá, že to nie je nič tajné. 

K programu 1 – Mesto rodiny. V oblasti sociálnych služieb neverejní 

poskytovatelia - pod položkou 3 sú zariadenia seniorov. Je tam naplánovaná 

suma 50 tis. eur. Je to nový výdavok, preto ho zaujíma, že pre koho bude slúžiť 

a z akého dôvodu sa s ním počíta. 

Ďalej sú tu sociálne služby, verejní poskytovatelia MČ VÚ8C a iné obce, 

položka č. 8 odľahčovacia služba, na túto položku nie je plánovaný ani cent.  

Z vlastnej skúsenosti – v poveľkonočnom období sa mestská časť musela 

postarať o úplne invalidnú rodinu, ktorá býva na Šoltésovej ulici a to v rámci 

odľahčovacej služby. Vtedy sa na sociálnom oddelení MMK povedalo, že 

odľahčovacia služba bude zabezpečovaná tak, že sa s ňou bude počítať, ako so 

samozrejmosťou pre budúcnosť. Doteraz zrejme veľa žiadateľov o ňu nebolo, 

ale nemyslí si, že najsprávnejšie je na túto položku dať nulu. To sa vôbec 

nebude zabezpečovať a ak, tak z čoho? A mestské časti ju nebudú zabezpečovať 

vôbec? Ďalej sú tu ostatné služby seniorov – stravovanie dôchodcov, položka 9, 

transfer pre MČ – táto výška transferu sa znižuje 6,855 ,- eur.. Pýtal sa, či sú na 

to nejaké racionálne dôvody, alebo je to ten univerzálny dôvod, o ktorom  

p. Dlhý hovoril v úvode? 

Sociálna pomoc rodinám – podprogram 2, v riadku 3 je položka – starostlivosť 

o ľudí bez domova. Znižuje sa zo 101 241,- eur na 90.000,-. eur. Je dosť 

zarážajúce, lebo ľudí bez domova v Košiciach neubúda, ale pribúda. Vidí sa mu 

dosť nereálne, aby sa táto položka už teraz znižovala. Bolo by treba vysvetliť, či 

je to vec dočasná, či sa to robí zámerne, alebo sú na to nejaké dôvody. 

Položka – správa a evidencia bytov. Tu sa v 6. riadku uvádza, že tržba 

z obecných bytov BPMK má plánovaný nárast oproti 520 tis. toho roku na 

718.623,- eur.  Z akého dôvodu sa pomerne značne navyšuje táto položka a či to 

súvisí s poskytovaním nejakej účelovej dotácie, alebo či to bude na údržbu, to 

sa budú z toho vymieňať aj lampy a kľučky? Bude aspoň časť údržbárskych 

prác smerovaná k malometrážnym bytom, kde bývajú platiči a kde tí obyvatelia 

majú  požiadavky? Kde bude smerovaná tá údržba obecných bytov? 

Prekvapuje ho, že sa plánuje aj údržba, lebo keď sa zriaďoval Bytový podnik 

ako s.r.o. tak bolo povedané, že sa to robí z istých dôvodov. Schvaľovalo sa to 

pred rokom, on má odloženú dôvodovú správu o tejto transformácií a napriek 

tomu to tak vyzerá, že mesto platí úplne všetko. Je to podnikateľská aktivita, 

ktorá bude podporovaná z peňazí mesta? Alebo je to za hybridné byty? 

V dôvodovej správe totiž k tomu nič nie je uvedené. Dôvodová správa je taká 

suchopárna, že navodzuje množstvo ďalších otáznikov a to si zobral iba jeden 

program.  

V programe 2 Mesto kultúry je projekt Európske hlavné mesto kultúry 2013. Sú 

tam zahrnuté investičné projekty Interface 2013, ktoré majú obnášať 1.500 tis. 

eur. No v období, keď je krízový stav, nevie, či treba kultúru až natoľko dávať 
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do priority V 4. úprave rozpočtu bolo na investičné projekty EHMK 507.549,-

eur a v materiáli je nesprávne uvedená nula, no aj tak je to nárast o milión eur, 

podľa jeho údajov. .Keď sa im dáva tak veľkoryso, má za to, že tu sa skutočné 

nešetrí. 

V ďalšej položke na služby spojené s EHMK sú ďalšie peniaze. Je to veľa 

peňazí. Treba financovať tento program, ale až tak.. 

Program Mesto kultúry oddiel 8 služby – to sú akože bežné výdavky 860.486,- 

eur Tak sa spýtal, že aké sú priority, aké sú dôvody na to, aby mesto neziskovú 

organizáciu takýmto spôsobom štedro dotovalo, keď na známe projekty 

a zabehané aktivity slúžiace pre šport, kultúru v mestských častiach, čiže 

účelové transfery sa z úsporných dôvodov dáva veľká nula?. Preto sa pýta, kde 

je tu niečo, čo by sa dalo porovnať. V mestských zariadeniach, či už ide o Staré 

mesto, alebo Juh s Jazero, je to návštevnosť a môže tvrdiť že je to minimálne 

100 tisíc návštevníkov ročne. A zaujíma ho, či alternatívna kultúra má až  taký 

význam, aby sa pre ňu financie takto navyšovali a či to vyváži potrebu pre 

obyvateľov. tohto mesta.  

 

p. Betuš, starosta MČ Sídlisko Ťahanovce -  Konštatovanie k bežným výdavkom,  

asanácia bytových  domov na Demetri 1 až 6. Poprosil všetkých, aby sa tejto 

čiastky nedotkli, nech tam ostane, nie preto, že je to v jeho mestskej časti a chce 

s ich zbaviť, ale oni vyrábajú také hrozné dlhy na vode, na elektrike, na odpade. 

To sú neskutočné čiastky. Aj tak sú v tomto priestore naplánované iné aktivity. 

Asi ako budú vyzerať podielové dane pre mestské časti? V akej výške budú? 

 

p. Beca, starosta MČ Vyšné Opátske -  Hľadajú sa eurá, až centíky a v tejto súvislosti  

ho napadla myšlienka, ktorá by pomohla skôr malým mestským častiam. Keď 

sú vo vážnom probléme a nevedia kade kam, dalo by sa pomôcť tým spôsobom, 

žeby sa prijalo pravidlo a to také, že pokiaľ mestská časť nájde nejaké zdroje 

mesta Košice, ktoré mesto k dátumu splatnosti, alebo nejakému zákonnému 

dátumu nevymáha a mestská časť by na to upozornila a vydokladovala, že 

niekto mal zaplatiť nejakú daň, priznať nejaký poplatok, či už reklamné 

zariadenie, alebo poplatok za  znečisťovanie ovzdušia, nejakú daň, nejaký 

nezdanený pozemok, alebo niečo podobné v tom jedinom roku, kedy by 

mestská časť na to poukázala, získala by 70 %  príjmov z takejto dane vrátane 

pokuty a správneho poplatku. Je tam ale jedna podmienka, ktorá spočíva v tom, 

žeby bolo treba doriešiť, aby starosta, alebo ním poverená osoba bola oprávnená 

nahliadať do daňových záležitostí mesta. Druhý problém, ktorý je dosť 

podstatný, je ten, že zamestnanec mesta, ktorý by povedal, že koná nie preto, že 

mal čosi urobiť, ale preto, lebo bol mestskou časťou upozornený, klasifikovalo 

by sa to ako hrubé porušenie pracovnej disciplíny s okamžitým ukončením 

pracovného pomeru, aby sa predišlo ďalším problémom, lebo sú také 

skúsenosti. 

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov – Nakoľko sa do diskusie už nikto nehlásil, dal  

slovo p. Dlhému. 
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p. Dlhý, zástupca riaditeľa MMK – Európske hlavné mesto kultúry – k tomu sa mu  

ťažko hovorí, lebo jednak to bola súťaž, obsah, témy, čo sa bude robiť bolo 

niekoľko krát prerokované na mestskom zastupiteľstve, schválil sa programový 

obsah tohto projektu. Toto naozaj nie je iba o alternatívnej kultúre. Je to oveľa 

širší projekt a tu asi nie je priestor, aby sa to celé vysvetlilo. Zrejme by si to 

mali povedať priamo s primátorom mesta a prijať zásadné stanovisko k tomuto 

projektu.  

Čo sa týka prepúšťania, odchodné, odstupné, ten počet zamestnancov, ktorý 

odíde, bude generovať úsporu, ktoré je už premietnutá aj v tomto návrhu 

rozpočtu. Čiže nejako zastaviť prepúšťanie  neodporúča, úspora prevyšuje 

odchodné a odstupné. Tak ako to beží je pre mestský rozpočet určite lepšie. 

Keď sa aj niekto príjme, tak je to mimo tých 10 %, lebo sa prepúšťa viac 

pracovníkov. Takto by to aj na decembrovom zastupiteľstve riaditeľ MMK mal 

obhájiť. Mal by si to ustriehnuť, lebo zastavenie procesu by urobilo škrt 

v rozpočte. 

 

Prebiehala rozprava mimo mikrofón. 

 

p. Dlhý, zástupca riaditeľa MMK – Určite, odpoveďou by bola aj analýza toho  

 stavu a tu odpočet musí urobiť primátor mesta.  

Čo sa týka dofinancovania vládou, to povedal.  V obdobiach december a apríl 

by mala prísť štátna dotácia, ktorá sa bude musieť vyúčtovať. V návrhu to nie je 

zahrnuté, lebo túto informáciu dostali až po expedovaní materiálu členom 

mestskej rady. 

Čo sa týka súdnych sporov, toto je na úrovni mesta a dnes sa o tom nedá nič 

viac povedať.  Budúci rok a rozpočet na budúci rok treba vnímať tak, že sa bude 

prehodnocovať na každom zastupiteľstve, budú možno aj mimoriadne 

zastupiteľstvá, lebo situácia je vážna. Nevie ani predpokladať vývoj. Čo keď 

prepad bude ešte hlbší? Dnes to nikto nevie predpovedať. Kto počúva 

ekonómov – prognostikov, vie, ako sa líšia ich názory, aké rôzne odporúčania 

sú dávané a čo keď vláda zbankrotuje? Aj to sa očakáva. Príklady sú 

v Maďarsku. Lotyšsku. Ani Slovensko už k tomu nemá ďaleko. Dnes sa nedá 

nič fixne povedať. Nič nie je isté a to je asi jediná istota.  

K súdnym sporom – táto informácia nie je ani na webovej stránke, dalo sa to len 

písomne. Sú to súdne spory, ktoré si nevymyslelo toto vedenie. Sú zdedené 

a objavili sa teraz, nechce byť kritikom, ale je to fakt, že v minulosti sa niektoré 

veci nedotiahli a teraz vyskočili. Boli podané podania správcom konkurznej 

podstaty Devín banka a ani nehovoril, aké je to zamotané. Vystriedalo sa už 

niekoľko správcov konkurznej podstaty, niektorí sú už aj nebohí a ani nie 

prirodzeným spôsobom odišli, bohužiaľ toto tu je a to nie je všetko, pritom toto 

vedenie nespôsobilo ani jeden súdny& spor. Preto sú tie poplatky a právnici 

Magistrátu mesta majú momentálne v riešení okolo 600 súdnych prípadov 

drobnejšieho charakteru. Je ich na to 10 a okrem toho majú ešte kopec ďalšej 

práce v rámci legislatívnych a právnych záležitostí. Košice majú toho veľa 

a množstvo prípadov sa zdedilo hlavne v oblasti majetkovo - právnych sporov. 

Tak, ako sa v predchádzajúcom období uzatvárali nájomné zmluvy a kadečo 
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iné, tak žiaľ, je to tak. Sú spory pre pozemky pod cestami. Čakalo sa na prijatie 

zákona, no Košice sú napádané asi preto viac, že je tu koncentrácia ľudí, ktorí 

vedia tieto právne veci využiť. 

O schodku sa ešte nedá hovoriť, lebo toto je informatívna správa, ktorou chceli 

upozorniť na vážnosť situácie, že napriek škrtaniu ešte vždy príjmy 

nepostačujú. Takto to bolo myslené. 

Prídu dotácie od vlády a v rezervnom fonde stále ostáva 15 mil. korún. Ale toto 

sa necháva pre havarijné stavy v školách, lebo mesto tu po štáte zdedilo takisto 

majetok v dezolátnom stave. 

Vo fonde rozvoja bývania ostáva nejakých 130 mil. korún, ale to je naozaj 

železná rezerva, toto sa nemôže pustiť, keby sa čokoľvek stalo.  

Čo sa týka kompetencií, dal spracovať všetky podklady a aktivity, aby 

starostovia mali túto informáciu.. Starostovia vedia, čo ZMOS chce vyjednať.  

Oddelenie sociálnych služieb dalo podklady, no toto je, čo sa z pohľadu 

ekonomického poškrtalo. Uvedené výdavky nie sú na základe reálnych 

požiadaviek. Zoškrtalo sa niekoľko desiatok miliónov. Keby sa malo o tom 

rokovať s jednotlivými oddeleniami, tak by sa nedošlo k žiadnemu výsledku. 

Nula je v niektorých prípadoch aj preto, že sa nevie, ako dopadnú rokovania 

s vládou Vydá sa rozhodnutie, občan to chce a mesto to musí platiť. Tak je 

postavený zákon. Odľahčovacia služba tam je, ale je to z dôvodu, že to určuje 

zákon. Zatiaľ je tam 50 tis. eur. no nevie ako sa to rozdelí, ako sa to bude 

vyvíjať. Je aj požiadavka, aby tieto výdaje vláda refundovala. 

Stravovanie dôchodcov ja plánované na základe skutočného vývoja v tomto 

roku a nečerpalo sa tak, ako to bolo v rozpočte.  

Sociálna pomoc rodinám – aj sociálne oddelenie hovorí, že bezdomovci majú 

v Košiciach nadštandard. A naozaj, asi je treba z toho nadštandardu upustiť. Sú 

to Bernátovce, stany a základné podmienky. Mohlo by sa tu ušetriť. a nechcú 

tieto služby rozširovať. Asi 25 % ľudí z tejto skupiny pochádza z okolia Košíc. 

Ak mesto bude vytvárať tieto dobré podmienky, tak ich bude tu lákať 

K správe a údržbe bytov –tak to je to už niekoľko rokov a vždy to aj komentujú, 

že všetky príjmy z nájomného sú príjmami mesta, mesto je prenajímateľom 

a nájomné je v príjmovej stránke rozpočtu a na základe mesto poskytuje 

prostriedky na základe zmluvy dávajú presne na správu, údržbu týchto bytov, 

príspevky Bytovému podniku na základe vyúčtovania. Príjmy a výdavky sú 

rozpočtom mesta. 

Porovnávacia tabuľka, ani návrh rozpočtu neobsahuje kapitálové výdavky a čo 

sa týka EHMK, lebo tu ide o spolufinancovanie. Ak mesto získa od vlády na 

financovanie s príslušných operačných programov prostriedky na realizáciu, tak 

sa to do rozpočtu dopracuje. Rozpočtovaná čiastka predstavuje tých povinných 

5 %. A k tomu treba pridať tých 95 %, ktoré prídu z operačných programov, ak 

budú schválené.  

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov - Tento bod má názov Informácia o príprave  

rozpočtu. To nie je návrh rozpočtu. Debata v tomto bode by mala byť 

o filozofii. 
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p. Hlinka, starosta MČ Juh – Na decembrovom zastupiteľstve už by sa programový  

rozpočet na budúci rok mal schvaľovať. Času už nie je veľa, financií viac 

nebude, preto sa to nedá brať iba ako filozofia. Má byť urobený záver k meritu 

veci a na decembrovom rokovaní sa to potvrdí 

 

p. Dlhý, zástupca riaditeľa MMK – Tých pracovných stretnutí, kde sa rozpráva  

o rozpočte bude niekoľko. Konkrétnosti sa budú preberať individuálne, sú 

pripravení vysvetľovať, konzultovať. Tabuľku príjmov pre mestské časti zašlú. 

Čo sa týka návrhu p. Becu, tak práve takú úlohu dostali pracovníci oddelenia 

daní, aby zintenzívnili kontroly. Pracovníci z oddelenia daní spolupracujú 

s hlavným kontrolórom i s mestskými časťami. 

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov – Je predpoklad predloženia návrhu rozpočtu na  

najbližšiu mestskú radu? 

 

p. Dlhý, zástupca riaditeľa MMK – Áno a jeho názor je taký, že je lepšie predložiť  

takto zoškrtaný rozpočet a potom ho navyšovať. V roku 2009 sa žije z prebytku 

minulého roka. A všetky úpravy rozpočtu išli na úkor rezervného fondu, veď vo 

fondoch bolo 400 mil. Sk. V rámci tohto roka sa na výdavkoch ušetrilo takých 

50 tis. eur, ale všetko sa financovalo, čo bolo v návrhu. Navyšovalo sa hlavne 

pre Dopravný podnik. Tento rok to ešte nejako prežijú, ale v budúcom roku už 

tento prebytok nie je. 

 

p. Puzderová, starostka MČ Šebastovce – Pozvala p. Dlhého na návštevu mestskej  

časti, aby videl, ako je možné, či nemožné fungovať so 4 tis. eur mesačne. 

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov – Nakoľko sa do rozpravy nikto neprihlásil,  

uzavrel tento bod.  

Návrh na uznesenie. Rada starostov mesta Košice žiada predložiť návrh 

rozpočtu mesta Košice na rok 2010. 

 

p. Mutafov, starosta MLČ Západ – Ešte jedna pripomienka v súvislosti s rozpočtom.  

V minulom obrobí sa prejednávala otázka investícií pre Kosit za spoluúčasti 

mesta. Odzneli rôzne návrhy a bolo to zobraté ako informácia a zatiaľ to nie je 

dotiahnuté do konca. Jednalo sa tam o obrovské peniaze a celá investícia 

vrátane spoluúčasti mesta Košice na tejto investícii sa dotýka rozpočtu. 

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov – Požiadal prítomných, aby sa najprv ukončilo  

hlasovanie. Návrh na uznesenie odznel, dal o ňom hlasovať.  

 

 Hlasovanie čs. 2: za 14, proti -, zdržal sa –  

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov – Konštatoval, že návrh bol prijatý, hlasovali zaň  

všetci prítomní. 

 

p. Dlhý, zástupca riaditeľa MMK – Situácia okolo investícii v Kosite je taká, že  
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materiál sa stiahol s tým, že sú ešte niektoré sporné veci, ktoré treba doriešiť 

a až potom je možné baviť sa o investícii. Otázky sa týkajú hlavne zmluvy. 

Chcú otvoriť niektoré body, hlavne tie, ktoré sa týkajú ceny a možnosti 

ukončenia zmluvy. Chcú, aby sa definitívne doriešili pohľadávky a záväzky 

ohľadom fakturácie nad rámec výmeru. Treba vyjasniť otázku technológie, 

pretože ten vývoj ide naozaj dopredu a odpad v rovnakom objeme sa dá 

zneškodňovať aj inými spôsobmi ako termicky a možno že tie náklady na 

jednotku budú nižšie. Treba si uvedomiť, že toto rozhodnutie znovu založí 

spracovanie a financovanie odpadu na ďalších 10 rokov a pritom o 5 rokov 

môžu byť technológie úplne inde. Tak isto vedenie Kositu bolo požiadané 

dozornou radou, aby doložili  k obstarávaniu niektorých vecí vysvetlenie. Toto 

vie vysvetliť p. Filipko ako predseda dozornej rady. 

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov – Uzavrel tento bod 

 

––-     ––-     ––- 

 

2. Návrh na zmeny a doplnky ÚPN – Z, IV. časti obytného súboru Košice 

    Ťahanovce 

3. Zmeny a doplnky ÚPN HSA Košice, lokalita Ťahanovce - sever 

 

p. Betuš, starostia MČ Sídlisko Ťahanovce – Vyjadril sa k bodu 2. Jedná sa o výstavbu  

bytov na Ťahanovskom sídlisku. 

Na ostatnom mestskom  zastupiteľstve tento materiál nebol schválený, nakoľko 

bol predložený iba čiastkový zámer. Teraz je pripravená komplexná 

dokumentácia, ktorá ide do zastupiteľstva mesta. V ich mestskej časti boli tieto 

materiály prerokované 2-krát, uznesenia boli schválené jednohlasne a obsahom, 

aby sa konečne začala výstavba bytov v ich mestskej časti. Boli doriešené aj 

otázky dopravného pripojenia, preto by bol rád, keby sa nerobili žiadne iné 

prieky pri prijatí tohto návrhu v mestskom zastupiteľstve. Do odkúpenia 

pozemkov od Ťahanovčanov sa vložili milióny korún. Je za to, aby sa tam 

začali stavať byty, aby sa vytvorili pracovné miesta, aby sa mladí ľudia konečne 

mohli dostať k bytom a založiť rodiny. Preto toľko rozprával, lebo počul, že na 

mestskej rade  tieto návrhy na zmeny a doplnky územného plánu neprešli, tak je 

z toho úplne hotový. Poprosil prítomných, aby podporili tento návrh. Vie, že je 

určitá nevraživosť voči hlavnému architektovi p. Drahovskému, ale toto s tým 

nemá nič spoločné. Ak je vecný problém, tak nech sa rieši, ale nech sa tento 

materiál schváli, aby sa už začalo s prácami. 

K bodu 3 sa nevyjadroval, lebo ten sa týka obce Ťahanovce. 

 

p. Mutafov. Starosta MČ Západ – Na mestskej rade bola táto otázka riešená. Mal  

otázku na hlavného architekta, ako je riešená dopravu. Odpovedal mu, že oproti 

tomu návrhu, ktorý bol predmetom rokovania na poslednom mestskom 

zastupiteľstve, že to doplnili a dali tomu komplexnejšiu povahu a všetko 

v oblasti dopravy je doriešené s platným územným plánom. Z 8 členov mestskej 
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rady 5 boli za a 3 sa zdržali v jednom i druhom bode a tak ani jeden bod 

neprešiel. 

 

p. Kupec, starosta MĽC Kavečany – Má taký dojem, že tie dva body nie sú úplne. Nie  

sú doložené všetky grafické prílohy, ani vyhodnotenie toho pripomienkového 

konania. 

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov – Nikto nepredniesol nový návrh na uznesenie.,  

preto uzavrel tento bod. 

 

––-     ––-     ––– 

 

4.. Koncepcia školstva mesta Košice na roky 2009 - 2013 

 

p. Rusnák, predseda Rady stdarostov – Je to obsiahly materiál, ktorý hovorí  

o súčasnom stave o budúcnosti. Dáva aj určité návrhy na riešenie. Nakoľko 

k materiálu nemal nikto pripomienky, Rada starostov ho berie na vedomie. 

 

––-     ––-     ––- 

 

5. Vyhodnotenie prevádzky detskej železnice v Košiciach, v sezóne roku 2009 

6. Zverenie nehnuteľností do správy Správe mestskej zelene v Košiciach             

    Mestskej časti Košice – Juh 

7. Zverenie nehnuteľností do správy Zoologickej záhrade Košice 

8. Predaj pozemkov v k. ú. Severné mesto pre Dušana Sačka a Ľudmilu  

    Adamcovú 

9. Predaj nebyt. priestoru pre nájomcu Emila Riška na ul. Stará Baštová č. 3 

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov – K materiálom neboli pripomienky, Rada  

starostov ich berie na vedomie.  

K bodom 2 až 9 návrh na uznesenie: Rada starostov v Košiciach berie na 

vedomie všetky tieto materiály. 

 

Hlasovanie č. 3: za 15, proti – zdržal sa -. 

 

p. Rusnák, predseda Rady starostov – Konštatoval, že uznesenie bolo schválené.  

 

––-     ––-     ––- 
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 Program rokovania Rady starostov sa vyčerpal. Na ďalšom rokovaní sa stretnú  

v utorok po rokovaní mestskej rady, ktorá by mala byť vo štvrtok 3. decembra 

a mestské zastupiteľstvo sa zíde 15.12.2009. Bude to v utorok, lebo je potrebné 

dodržať zákonné termíny pri prejednávaní VZN. 

Predseda Rady starostov mesta Košice Daniel Rusnák poďakoval prítomným za 

účasť a rokovanie ukončil. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

         Daniel Rusnák 

            predseda Rady starostov 
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